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HESLO  SBORU  PRO  ROK   2006 
 

Moji synové, nebuďte teď liknaví, vždyť vás Hospodin vyvolil. 
II. Paralipomenon 29,11 
 
 
 

ZA REGISTROVANÉ PARTNERSTVÍ DRAZE 
ZAPLATÍME 

18. března 2006, Lidové noviny 
Úhel pohledu 
Ve středu (15. 3.) sněmovna přijala většinou jednoho hlasu zákon umožňující registrovat 
soužití osob stejného pohlaví. Předcházející diskuse byla dlouhá a únavná, přesto si nejsem jist, 
že bylo řečeno vše potřebné. O tom, co neblahého teď naši společnost čeká, si můžeme udělat 
obrázek ze zemí, kde už registrované partnerství mají. Schválení zmíněného zákona tam 
dokořán otevřelo dveře k prosazování poměrně destruktivní strategie, která považuje 
registrované partnerství jen za první krok na delší cestě. Především v Nizozemsku se tato 
„cesta malých změn“ doporučuje v některé feministické literatuře a stává se hlavní taktikou 
„boje proti heterosexuální výlučnosti manželství“. Poslední věta není přehnaná formulace 
mých nemístných obav, ale program zveřejněný v literatuře. Profesor Kees Waldijk, autor 
pojmu „cesta malých změn“, vidí ve vyhlášení tohoto boje důležitý projev pokroku a popisuje 
jeho úspěšné dějiny v Nizozemsku. 
Vyvolává neskrývaný obdiv i řady našich autorek. Boj proti výlučnosti heterosexuálního 
manželství je tedy explicitně vyhlášený. Zákon o registrovaném partnerství nemá na základě 
těchto podrobně popsaných zahraničních zkušeností prvoplánově charakter vstřícného kroku 
vůči potřebám menšiny osob s odlišnou sexuální orientací, ale charakter manipulace s 
hodnotami většinové společnosti. 
Cílem je vnést princip relativity, a s ním související možnost volby, i do základních dimenzí 
lidské osoby, z nichž jednou je jistě i její sexuální identita. Není zrovna žádoucí dělat z žen 
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muže a naopak, je však možné popřít rozdíly poukazem na jejich domnělý sociální původ a 
jejich zneužitelnost. Odstranit údajný „mýtus jinakosti pohlavní“, jak jej popisuje například 
profesorka Gerlinda Šmausová, která pracuje na univerzitách v Brně a v Německu. 
Zpochybnit tak hodnotu rodiny nejen v její funkci, ale přímo v její podstatě. 
Nebude to již setkání dvou bytostně různých jedinců a nebude to již ideál společného sdílení 
dobrého i zlého a možností vzájemné pomoci, která je právě růzností umožněna. Odstranění 
odlišnosti pohlaví je v tomto ideologickém pojetí natolik důležité, že mu nesmí rodina 
založená na heterosexuálním manželství stát v cestě. Je totiž údajně neodstranitelně hlavním 
aktérem reprodukce sociální nerovnosti. K tomuto ideologickému a mocenskému cíli slouží i 
další kroky. 
Jen zdánlivě neškodné opatření 
Vedle tlaku na zpřístupnění manželství homosexuálním párům roste takřka ve všech zemích s 
registrovaným partnerstvím i tlak na možnost adopcí dětí a umělého oplodnění. Ve Francii se 
již zažil termín „homoparentální rodina“ a bývá i na oficiální úrovni jmenován vedle 
monoparentální rodiny či opakované rodiny jako jedna z forem rodinného soužití. 
Problematická „politická korektnost“ velí, že kdo s tím není tak úplně spokojen, je již ve 
veřejném diskursu pranýřován. To se stalo například známé francouzské dětské lékařce 
Edwige Antierové, která vyjádřila nelibost nad tím, že se v městských knihovnách v dětských 
regálech objevuje kniha, v níž „Jean má dvě maminky“. Antierová byla označena za 
netolerantní, ačkoliv se nepostavila proti tomu, že v homosexuálních párech jsou vychovávány 
děti, ale pouze proti všeobecné propagaci této varianty jako naprosto běžné záležitosti. Zažije-
li se pojem „homoparentální rodina“ jako běžná kategorie, přispěje možná k lepšímu pocitu 
dětí, které v takovýchto rodinách vyrůstají. Otázkou však zůstává, nakolik přispěje také k jejich 
dobrému osobnostnímu vývoji. Společnost vytvoří prostor, ve kterém se stane rodičovská 
mužská či ženská role častěji otázkou volby, a to včetně volby pod tlakem okolností. Neumím 
si představit jako přínosné, aby rodič měl právo určit dítěti pohlaví druhého rodiče, protože k 
tomu má on sám osobní důvody. Upírá mu tím možnost získat zkušenost z fungování opačné 
pohlavní role nejen v rodině, ale ve společnosti vůbec. Tentokrát však již ne na základě 
neodstranitelných důvodů, ale na základě volby. V důsledku možnosti povolení umělého 
oplodnění u homosexuálních párů bude přibývat i takzvaných statusových dětí. Nejsou 
primárně cílem touhy dát život a věnovat se mu, ale obohatit emočně vlastní rodičovskou 
osobnost. Nemusí to v jednotlivých případech špatně dopadnout, společensky je to však 
tendence morbidní. Jako by nestačilo, že dětí bude málo. Ještě je budeme vychovávat pro život 
v nestálých a neplodných formách soužití. Zdánlivě „neškodné opatření usnadňující soužití 
párů osob stejného pohlaví“ tak v důsledku přinese, patrně ve jménu nešťastně chápané 
svobody, oslabení respektu k rovnosti, obohacující jinakosti a komplementaritě muže a ženy. 
Jsem přesvědčen, že jsme tuto „cestu malých změn“ neměli vůbec zahajovat. 

JOSEF ZEMAN, psycholog, ředitel Národního centra pro rodinu 
 
 
 
 
 
 

VÝZVA NOMINAČNÍ KOMISE VŠEM SBORŮM BJB  
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Drazí bratři a sestry, 
na sjezdu delegátů sborů BJB v Ostravě dne 4.3.06 byla zvolena nominační komise ve složení: 
Milan Kern, Miroslav Jersák, Petr Coufal, Miloš Matys a Kristoslav Smilek (Jiří Boháček a 
Ladislav Moses jako náhradníci). Úkolem nominační komise je připravit kandidátku 
Výkonného výboru k  volbám, které se budou konat 28. dubna 2007. 
Po zkušenostech z předchozích příprav kandidátek se chceme jako nominační komise již při 
sestavování výchozí kandidátky opřít o návrhy ze sborů. Současně si uvědomujeme, jak 
důležitá je modlitební podpora, která by měla probíhat po celé období přípravy voleb. Proto 
vás vyzýváme k dvěma důležitým věcem: 
1. Prosíme o modlitby za práci nominační komise, za sestavování kandidátky, patřičnou 

odezvu ze sborů, ochotu bratří k přijetí služby ve výkonném výboru i za celkový pokojný 
průběh příprav voleb i vlastních voleb. 

2. Žádáme vás, abyste nominační komisi nahlásili svůj návrh kandidátky do Výkonného 
výboru, a to: předseda, místopředseda, tajemník, 2 členové. Svůj návrh zašlete i v případě, 
že by nebyl kompletní. Návrh svého sboru zašlete do 15.července na adresu: Milan Kern, 
Palouk 17, 634 00 Brno, nebo e-mail: iva.kern@post.cz. 

 
Uvádíme také podmínky pro členství ve Výkonném výboru dle volebního řádu schváleného 
delegáty sborů dne 4.3.06 v Ostravě: 
• splnění podmínek Písma svatého pro představené církve 
• zkušenost a osvědčenost v církevní práci 
• členství ve sboru BJB minimálně 5 let 
• nepřekročení věku 65 let v kalendářním roce voleb 
• předseda Výkonného výboru může být zvolen do této funkce nejvýše ve dvou volebních 

obdobích po sobě jdoucích 
• maximální délka členství ve VV jsou čtyři po sobě jdoucí volební období 
 
Připomínáme, že dle volebního řádu by kandidátka měla obsahovat rovnoměrné zastoupení 
kazatelů a ostatních pracovníků sborů. Proto vás žádáme, abyste ve svých návrzích pamatovali 
v dostatečné míře také na kandidáty z řad nekazatelů. 
Dále připomínáme, abyste své návrhy předložili bez ohledu na to, jestli si myslíte, že kandidáti 
budou nebo nebudou ochotni svou kandidaturu přijmout. Berte však v úvahu věkový limit 65 
let, tzn., volitelní jsou pouze kandidáti od ročníku 1943 a mladší. U kazatelů se můžete věk 
dovědět v knize „Kazatelé BJB“. Pokud pro jednotlivé funkce budete mít i více návrhů, 
uvádějte je v pořadí 1., 2., atd., podle pořadí, v jakém  byste je upřednostnili. Pokud neuvedete 
takto pořadí, budeme více jmen na jednu funkci považovat za rovnocenné návrhy. 
Očekáváme vaši včasnou odpověď a přejeme vám Boží požehnání a vedení při sestavování 
vašeho návrhu kandidátky. 
 
S bratrským pozdravem za nominační komisi Milan Kern , předseda komise 
 
 



4/16 

 



5/16 

 



6/16 

 



7/16 

 
 
 
 
 
 
 
 

ZPRÁVA ZE SJEZDU MLÁDEŽÍ CB A BJB 
 

 

V době, kdy píšu tuto zprávu, ještě nejsou známa přesná čísla ohledně účastníků. Jisté je, že 
počet byl okolo 1500 mladých lidí. První věc, nad kterou bych se rád pozastavil, je počet 
účastníků. Mohu napsat jen to, že pociťuji hlubokou vděčnost Bohu, že i v současné, 
nabídkami překypující době, se tolik mladých lidí rozhodlo na popisovanou akci jet. Pro starší 
generaci, která vyrůstala v době komunismu, kdy podobné akce byly zakázané, je možná těžko 
pochopitelné, že by někdo na takovéto setkání mládeže nejel. Jenže současná generace si může 
vybrat z mnoha jiných akcí...a to, že si vybere sjezd mládeže, vůbec není tím, že by nebyla jiná 
alternativa.  

Celý sjezd byl ohraničen dvěma krásnými dny - čtvrtkem a úterým. Problém je, že se sjezd 
konal od pátku do pondělí. Tyto dny byly všechno, jenom ne krásné. Skoro stále pršelo a navíc 
byla pěkná zima. Nicméně ani špatné počasí nezničilo atmosféru setkání.  

Co se programové nabídky týká, potom "přežít" sjezd mládeže, není až tak snadné. Programy 
končí po půlnoci, vstává se okolo 7.00 - pokud máte objednanou snídani. Jinými slovy, pokud 
si chcete naplno užít programovou nabídku, potom naspíte denně kolem 5-6 hodin (ale spíš 
méně). Asi všichni účastníci sjezdu by mi dali za pravdu, že takto to táhnout tři dny po sobě, 
není úplně jednoduché. Nicméně organizátoři se řídí heslem, že na sjezd mládeže se nejezdí 
spát.  

První, docela silnou zkušeností, byl pro mnohé už přestup z Chocně na motorák do 
Litomyšle. Protože normální vlakový spoj by pochopitelně nevydržel nápor stovek účastníků, 
bylo objednáno několik sjezdových vlaků. Podobně byl vyřešen spoj z Třebové, a to pomocí 
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autobusových "sjezdových" linek. Najednou se malé proudy mládežníků z mnoha koutů 
republiky začaly spojovat v jeden veliký proud, který nastupoval na vlak směr Litomyšl.  

První večer (pátek) byl uveden slovem, které bylo mottem celého sjezdu "jak dlouho budete 
poskakovat na obě strany". Poté se v několika minutách musela vyklidit Orion Arena (místo, 
kde se konaly společné programy), protože následovala zvuková zkouška na koncert britského 
zpěváka Noele Richardse. Více jak tisíc lidí muselo zhruba hodinu přešlapovat venku v 
nepříjemné zimě a na dešti. Noel Richards patří ke známým evropským křesťanským 
interpretům. Týden po skončení finále mistrovství světa ve fotbale v Berlíně, spolu s dalšími 
známými křesťanskými kapelami, připravuje na stejném stadionu velkou křesťanskou akci - 
koncert modliteb a chval. To, že přijal pozvání na tento sjezd, bylo mimořádné. Ke koncertu 
lze říci to, že se skutečně jedná o "pana hudebníka". Ať zpíval styl tzv. "chval" nebo třeba 
píseň "Amazing grace" nebo i jiné styly, bylo znát, že umí.  

Sobota je tradičně dnem seminářů. Po společném modlitebním úvodu se účastníci rozešli do 
tříd na semináře. Výběr byl zhruba ze 60 různých seminářů na nejrůznější témata. Problém byl, 
že si lze vybrat pouze tři semináře. Semináře by se daly rozdělit zhruba na dvě skupiny - 
křesťan a… tedy jak jako křesťan obstát v nejrůznějších životních situacích a profesích. Druhý 
okruh by se dal nazvat jako křesťanská spiritualita. Tedy otázka modlitby, půstu, identity v 
Kristu atd. Od sedmi hodin odpoledne potom začaly alternativní programy. Jedná se o 
programy, kterých se může zúčastnit několik stovek lidí. Zde jsou některé z nich: divadelní 
večer, koncert modliteb a chval, film Těžká váha, muzikál Jákob atd. Každý si mohl vybrat 
programy dva.  

Další den opět začal modlitebním ztišením a poté následovaly nejrůznější sportovní turnaje, 
které tradičně mají svůj vrchol v odpolední štafetě 10 x 800m. Kdo nechtěl sportovat, mohl si 
vybrat z nabídky několika alternativních akcí jako např. promítání filmu, deskové hry atd. 
Večer potom následoval evangelizační večer.  

Sjezd byl zakončen posledním společným setkáním, které se konalo v pondělí ráno. Když se 
začali účastníci rozjíždět, poprvé v prodlouženém víkendu vyšlo sluníčko...  

Pár řádek není schopno vyjádřit atmosféru popisovaného setkání. Jako organizátoři si moc 
dobře uvědomujeme určité nedostatky, které se vyskytly. Na druhou stranu věříme, že jisté 
nedostatky nepoznamenaly zásadním způsobem setkání.  

Sjezd měl název 100%. Cílem potom bylo motivovat účastníky k následování Krista a k 
autentickému životu s Kristem vůbec. Jedna konference pochopitelně nezmění člověka, na 
druhou stranu může být důležitým mezníkem. Pokud se tak stalo v životech alespoň některých 
účastníků, potom akce splnila cíl.  

Na závěr poděkování všem vám, kteří jste na setkání mysleli na svých modlitbách. Bylo to 
znát.  

Naší touhou je, nejen aby mladí lidé neodešli z církve. To je trochu málo. Zápasíme o to, aby 
se stali učedníky Ježíše Krista a jednou převzali štafetu, kterou jim generace před nimi ráda dá 
- ráda proto, že bude vědět, že štafeta je v dobrých rukou.  

David Novák CB 

 
 



9/16 

 

 



10/16 

Den Světového svazu baptistů 
 

Drazí bratři a sestry po celém světě,  
Světový svaz baptistů (BWA) určuje vždy jeden zvláštní den v roce, ve kterém se společně 
modlíme za bratry a sestry po celém světě. Vskutku chceme naplnit, co zpíváme ve velkém 
chvalozpěvu: "Buď žehnán svazek ten, jenž v Kristu víže nás."  

Tento rok bude Den BWA oslavován v neděli 7. května. Je to změna oproti tradiční oslavě 
tohoto Dne první neděli v únoru. Přesunuli jsme Den BWA na květen, aby tak spadal do 
období letnic. Chceme tak zdůraznit misijní a evangelizační úsilí, které spojuje baptisty po 
celém světě. 
Modleme se jeden za druhého, když se jako baptisté shromáždíme v neděli 7. května v našich 
160.000 sborech po celém světě. Modleme se za ty, kteří jsou pronásledováni. Modleme se za 
ty, kteří strádají nedostatkem náboženské svobody. Modleme se za ty, kteří strádají 
ekonomickými útrapami. Modleme se za ty, kteří trpí HIV/AIDS. Modleme se za ty vůdce, 
kteří jsou vystrašeni a jejichž konvence a jednoty jsou uvedeny ve zmatek. Modleme se, aby 
Duch svatý spojil baptisty po celém světě, abychom usilovali o evangelizaci světa v naší 
generaci! 
 
Jak bychom mohli slavit den BWA? Dovolte mi předložit několik návrhů: 
1) Uspořádejte zvláštní modlitby za pronásledované křesťany. Pozvěte představitele etnických 
baptistických skupin, které existují ve vašem městě nebo veďte sbor k těmto modlitbám. 
2) Pozvěte mezinárodní studenty a členy vašeho sboru, nechť vydávají svědectví, co Pán dělá 
v jejich životech a v jejich sborech a baptistických konvencích a jednotách u nich doma. 
3) Pozvěte pěvecký sbor nebo sólistu z nějakého etnického baptistického shromáždění, aby se 
podíleli na vašich bohoslužbách. Mnoho z našich mezinárodních sborů má etnická 
shromáždění. Jejich pěvecké sbory se mohou stát skutečným povzbuzením pro vaše lidi. Také 
mnozí mladí studenti jsou vynikajícími zpěváky a mohli by být pozváni, aby zazpívali sólo. 
4) Modleme se za sbory ve všech regionech světa. 
5) Bulletin stažený ze stránek BWA (www.bwanet.org) můžete vložit do vašeho nedělního 
bulletinu nebo vytisknout samostatně. 
6) Modlete se za našeho nového prezidenta BWA, Davida Coffey, aby povzbuzoval baptisty 
po celém světě. Modlete se za výroční zasedání Generální rady BWA, které se bude konat 3.-8. 
července v Mexico City. 
7) Uspořádejte "sbírku společenství BWA" na podporu BWA. Nechceme ubrat vašim 
pravidelným sbírkám, ale mnoho sborů má tradici v Neděli společenství uspořádat zvláštní 
sbírku pro chudé a potřebné. Jsme potěšeni, že sbory po celém světě využívají této příležitosti 
k uspořádání zvláštní sbírky pro BWA. Prosím, podpořte BWA tímto způsobem, neboť to 
slouží k budování Kristova království. 
 
Když vstupujeme do druhého století BWA, jsme vděčni za impulsy vzešlé z našeho kongresu 
v roce 2005. Děkujeme Bohu za povzbuzení a podporu členských těles po celém světě. 
Opravdu: "my patříme k sobě, neboť patříme Kristu." Tak jako se vy modlíte, pracujete a 
připravujete Den BWA, my se modlíme, aby se to vše stalo zážitkem, který povzbudí váš sbor 
být věrným partnerem svých bratří a sester po celém světě. Jsme vděčni, že v Ježíši Kristu 
BWA vskutku ukazuje "základní jednotu baptistického lidu v Pánu Ježíši Kristu." Pokračujme 
v modlitbách a práci! Nechť vás právě nyní i v nastávajícím roce Kristus všechny obklopí 
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radostí, pokojem a láskou, abyste slavili jednotu, kterou máme vespolek. 
 
S úctou v Kristu Denton Lotz Generální tajemník BWA  Převzato z www.bwanet.org  

 
 
 
 
 

VÝROČNÍ SBOROVÉ SHROMÁŽDĚNÍ 2006 – 21.5.2006 
 
 

Modlitba- br. G. Novák 
Prezenční listina 72 br. a ses., 4 nejsou plnoletí nemohou hlasovat. 
Ověřovatelé zápisu- br. Ing. L. Moses a br. M. Moses 
Návrhová komise- br. M. Křivánek, br. Ing. J. Kvasnička 
Vzpomínka na zesnulé- O. Hrůzová, O. Kyselková, O. Křivánková 
Volba staršovstva 
Zprávy za jednotlivé složky: 
Staršovstvo- br. G. Novák 
Nedělní besídka- ses. Ing. V. Černíková 
Dorost- br. Ing. J. Kvasnička 
Mládež- br. J. Novák 
Sestry- ses. Jelínková- nepřítomna 
Hudba- br. Kovařík- nepřítomen 
Zpěv- není kdo by podal zprávu 
Revizní komise hospodaření – ses. L. Hrůzová a ses. L. Křivánková- nepřítomny, zprávu 
přečetl- br. Ing. L. Moses 
Hospodaření sboru 2005- br. Ing. L. Moses 
Bylo schváleno účetnictví a revizní zpráva 
Zpráva za sbor- br. G. Novák 
 
Br. Ing. L. Moses- informuje o zaplacení pojišťovnou vyhořelý byt v podkroví. 
Sborový zpravodaj- odhlasováno vydávat a podávat informace mezicírkevní a finanční 
Vyhledat misijního pracovníka- návrh- br. Fr. Boháček, M. Křivánek, M. Frimelová- návrh pro 
návrhovou komisi 
 
Volební komise pro staršovstvo s Ing. V. Černíková- návrh- z důvodu málo kandidátů snížit 
počet ze 6 na 5 členů 
Hlasování: 
ANO- 37 
NE- 7 
Zdrželo se hlasování- 9 
Nesouhlasí počet! 
 
Poděkování ses. B. Jelínkové za vedení knihovny, převzal tuto práci br. V. Boháček 
 
Kandidáti do staršovstva a jejich hlasy: 
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Br. Ing. Černík Václav- 55 hlasů 
Br. Křivánek Stanislav- 53 hlasů 
Br. Ing. Kvasnička Jan- 50 hlasů 
Br. Ing. Moses Ladislav- 62 hlasů 
Br. Novák Gothard- 62 hlasů 
Br. Daniel Táborský- 48 hlasů 
 
Diskuse: 
Ses. Černíková D. upozornila na čistotu na toaletách.  
Moses L.- návrh kdo není zvolen do staršovstva mohl by být misijním pracovníkem, čistit 
obuv před vstupem, protože jsou poškrábané parkety 
Br. V. Boháček- vypínat mobilní telefony- RUŠÍ KÁZÁNÍ 
Ses. Z. Nováková- vedení klubu, jeho náplň: poznání křesťanů, někteří nadávají za hluk, 
nekázeň dětí, při práci s dětmi pomáhají ses. V. Kovaříková, ses. N. Mosesová a br. V. 
Růžička. V pátek hrají fotbal, potřebují sponzora pro děti z DD na English camp. Modlitby za 
klub. 
Br. Jelínek Fr.- jakým způsobem se hledá kazatel? Zaslání všem sborům dopis. 
Ses. D. Černíková- oslovit br. Kaz. Bubu? 
Br. G. Novák- kdyby bylo lepší chování ke br. Kazateli Kernovi možná by neodešel.  
Br. Ing. S. Křivánek- zamyslet se nad tím, co požadujeme po kazateli co přijde? 
Br. G. Novák- koupit koberce? 
Br. Ing. L. Moses- není vyřešený pozemek bude stát 400 000Kč. Na člena asi 4000 Kč 
Ses. Z. Nováková- co když Bůh chce, abychom byli bez kazatele? Nehledáme jestli je to Boží 
vůle. Modleme se společně za to. 
 
Návrhová komise. 
Br. Ing. J. Kvasnička: 
Napsat dopis všem kazatelům? – nadpoloviční většina ANO 
Oslovit br. Kaz. Bubu?- ano 17 hlasů 
Oslovit M. Křivánka, Fr. Boháčka, D. Táborského jako misijní pracovníky 
Br. INg. J. Kvasnička- vyjasnit co si představujeme za náplň práce misijního pracovníka, 
projednat ve staršovstvu s těmito bratry 
 
Ukončení modlitbou  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Institut TCM International zve na kurs 
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Dějiny křesťanského učení I 
 

7.-12. srpna 2006 
Česká republika 

 
• Všimli jste si, kolik tzv. „nových učení“ v církvi vlastně není vůbec nových? Že 

„už to všechno tady kdysi bylo“?  

• Zajímá vás, jak se v dějinách vyvíjelo formulování základů  křesťanského učení? 

• Chtěli byste hlouběji porozumět teologickým zápasům církve od prvních století 
do středověku? 

 
Tento 5ti denní intenzivní vzdělávací kurs o dějinách křesťanského učení pořádá Institut TCM 
International (Heiligenkreuz), tentokrát v České republice. Je určen kazatelům a dalším 
služebníkům v církvi.  
 
Vyučující Dr. Oti Bunaciu (Rumunsko) je dlouholetým kazatelem a učitelem na Institutu 
TCM International (www.tcmi.org).  
 
Kurs bude překládán do češtiny 
Cena: 450,- Kč (vyučování, ubytování a strava) 
Přihlášky a informace: pavel.tcm@quick.cz 
Pavel Coufal, Smetanova 20, 602 00 Brno. Tel: 541 210 265 
 
 
 
 
 
 
 

Drazi sourozenci, 
 
 
 
Zasilam Vam predposledni dopis z Jihoafricke republiky. Nechce se mi verit, ze sedm mesicu 
uteklo jako voda. Zacinam uz hodnotit, jaky byl muj pobyt zde a cim vsim jsem si prosla. Je to 
pro me velka „skola zivota“, ktera do jiste miry zmenila muj zivot. Vim, ze si z JAR odvazim 
mnohe zkusenosti, ktere budovaly a menily muj charakter a postoj viry. O nekterych uz vim, 
ale jsem si jista, ze Buh mi bude jeste postupne odkryvat dalsi.  
Take je na case Vam sdelit, zda se tesim na navrat. Uprimne jsem rozpolcena. Jedna cast srdce 
by rada zustala, druha by jela domu. Vim vsak, ze je cas se vratit domu. 
Tez se zde pomalu loucim se svými prateli. Dost se me ptaji, zda opravdu chci odjet. Nebo 
kdy se vratim. Nejtezsi rozlouceni bude s moji hostitelskou rodinou. Mam je moc rada, starali 
se o me jako o vlastni. Tshidi je pro me jako starsi sestra a mamka v jedne osobe. Moc jsem 
chtela budovat pratelstvi s detmi me hostitelske rodiny, coz se mi podarilo. Mam tak moznost 
byt pro ne prikladem a dalsim povzbuzeni k vytrvalosti na ceste k Panu. Zjistuji, ze v teto zemi 
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zije 68% krestanu. Statistika vsak neukazuje na kvalitu vztahu s Jezisem Kristem, coz vidim 
kolem sebe. Je nekdy dost smutne videt bratry a sestry, kteri neberou Bozi slovo vazne. Nekdy 
je jejich neposlusnost stoji  i zivot (HIV). Presto vidim, jak Buh je miluje a povzbuzuje je 
k navratu, ke svatosti a k vytrvalosti, nebot cirkev se angazuje do spolecenskych aktivit. 
Co se tyce projektu. Stale celime problemum komunikace, ktere nejsou dobre pro vývoj. Me to 
dost uci trpelivosti. Zelenina, kterou jsme sazely nam pomalu roste. Co vsak nyni 
potrebujeme, je plan pro prednasky v zakladnich skolach, se kterymi mame kontakt a chceme 
s nimi rozvijet spolupraci. Tento tyden se zucastnujeme workshopu o monitoringu a 
hodnoceni projektu. Mam z workshopu dobry pocit, nebot tyto informace nam umozni 
ohlédnout a zhodnotit nasi dosavadni praci. Rev. Teddy Boi, ktery je recnik, ma opravdovy 
zajem o HIV/AIDS projekty  a touzi po tom, aby tato denominace mela profesionalni kvalitu 
projektu. 
Predminulou sobotu probehl meeting pro zeny z baptistickych sboru v Sowetu, ktery se konal 
v nasem sboru v Jabavu. Seslo se nas pres 30ucastnic. Tematem meetingu bylo jak chranit 
divky pred predmanzelskym sexem, ktery je zde castym problemem a je spojen s nakazenim 
virem HIV. Cilem bylo povzbudit pritomne, aby zacaly otevrene mluvit se svymi potomky o 
tomto tematu. Je mi sympaticke, ze cirkev zaujala postoj k teto otazce a chce ucit ostatni, jak 
se chranit pred nakazenim HIV. Otazka ja, zda posluchaci chteji naslouchat. Je zde mnoho 
moznosti byt informovan o HIV/AIDS napr. z TV, z radia, z novin. Prijde mi vsak, ze mnozi 
neposlouchaji. Uvedu priklad. 
Od me mladsi kamaradky Sthembile (16let) jsem se dozvedela, ze kazdy rok otehotni nektera 
jeji spoluzacka. Tento rok je to jeji blizka pritelkyne, ktera se k tomu nakazila HIV. Nedokazu 
si dobre predstavit jeji budoucnost a budoucnost jejiho ditete, protoze prognoza pro toto dite 
je maximalne 5let zivota. Pritom se ve skolach nyni mluvi dost o HIV/AIDS.  Myslim si, ze 
problem je opravdu vyuziti volneho casu, nezamestnanost a alkohol (v Sowetu je velkym 
problemem). 
Tez Vas chci informovat o lokalnich volbach, ktere zde probehly 1.brezna 2006. Jak se dalo 
predpokladat vyhrala politicka strana Africky narodni kongres (ANC). Pro africany je tato 
strana symbol konce aparteheidu a zacatku svobody. Stale ma podporu v mnoha provinci JAR 
i kdyz si myslim, ze trochu meni sve cile. 
V posledni dobe zaciname zde mit problem s povodneni. Videla jsem ve zpravach zabery 
z provincie Northwest-Taung, kde se voda vylila z brehu a zaplavila vetsinu domu. Problem je  
s humanitarni pomoci. 
Urcite Vam musim sdelit dobrou zpravu ohledne meho bratra. Je sice stale v nemocnici, ale uz 
je v mezinarodnim registru pro transplantace srdce, coz pro nas znamena, ze operace, pokud 
bude darce, se muze odehrat v nejblizsi dobe. Mam z toho velkou radost. 
 
 
 
Chci Vam moc podekovat za Vasi podporu, kterou mi davate. Vim, ze nektere veci nevidim, 
ale citim jak jsem nesena v bozich rukou, nebot vim, ze se mi muze cokoliv a kdykoliv stat, ale 
take vim, ze Buh me chrani. 
  
Kolem Jeruzalema jsou hory, kolem sveho lidu je Hospodin, nyni i naveky. Zalm 125.2 
                                                                  Anna Kulhankova 
 
 
Modlitebni predmety 
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• Projekt Imikateto, za spolupraci mezi projektem a sborem 

• Sthembile, stale studuje, ale nema dostatek odpocinku, casto mysli na maminku 

• Naci (jeji bratr) potrebuje mit muzsky priklad 

• Povodne v provinci Norhtwest –humanitarni pomoc 

• Posledni dny, ktere zde stravim, abych stale mohla byt povzbuzenim 

• Meho bratra, aby se mohl najit v nejblizsi dobe darce 

•  Navrat  do CR, priletim 27.dubna, za let, prvni dny v CR 
 
 
Kontakty>email Reachel@centrum.cz, mobil 000847506732, c.u. 63112 309/0800 v.c 
9118230 (neuvadim postu, nebot dopisy mi prichazeji pozde)   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Termíny a akce nutno ověřit ! 
 

2.+4. června  Kornelius  NOVAK (odpoledne v 15hod) Cheb 
 

9.-11. června  Konference sborů BJB ČR a SR   Brno 
 

16.-18. června  LIFE        Litoměřice 
 

14.-18. června    Návštěva Cassie a Trevora – EC párty  Cheb 
 

25. června   křest od 15hod, návštěva br.kaz. M.KERNA Cheb+Aš 
 

1.-8. července  TeenStreet OM      Č.Budějovice 
 

9.7- 19. srpna  tábory o.s.Slovo života     Č.Hora 
 

15. července  Calling All Nations     Berlín 
 

29.7.-5. srpna  Letní chebský english tábor     Jiřetín  
 

6. srpna   Spirituál Kvintet      Cheb 
 

5.-9. srpna   Follow up program     Cheb 
 

7.-12. srpna  TCM – Dějiny křesťanského učení  Praha 
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18.-20. srpna  Moto evangelizace     Brno 
 

20.-26. srpna  Letní tábor VIRUS      Malenovice 
 

26. 8. – 2. září  Dětský tábor KS Pohoda - Vinohrady  Nový Řadov  
 

4.-9. září   TCM – Kázání a vyučování z NZ   Praha 
 

8. září   SARKÖZI Katka     Cheb   
 

11.-21. září   TCM – Misie v NZ – Ježíš a 12 učedníků Rakousko 
 

15.-17. září   Dny Petra Chelčického    Č.Budějovice 
 

24. září   závěrečná Bohoslužba krajinné výstavy  Cheb 
 

září    lentilková párty      Cheb 
 

2. října   koncert Rodriga RODRIGUEZE  (19.00) Cheb 
 

14. říjen   VOX 006 festival křesťanských kapel  Praha 
 

7.-8. října   Konference výchovného odboru   Cvikov 
 

4. listopadu  Rada zástupců sborů BJB    Vysoké Mýto 
 

prosinec   70.výročí úmrtí Kristiny ROYOVEJ  Stará Turá  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Sbor Bratrské jednoty baptistů, Libušina 4, 350 02 CHEB 
Tel.: 354 431 692 – kancelář sboru 

www.cheb.baptistcz.org , cheb@baptistcz.org  
Určeno pro vnitřní potřebu.  


